
ZPA.0003.5.2024                                         Kalisz, 7 lutego 2024 roku

Pani
Magdalena Walczak
Radna 
Rady Miasta Kalisza 

Szanowna Pani Radna,

w odpowiedzi na interpelację w sprawie z realizacji projektu pod nazwą „Budowa 
nowej drogi w Kaliszu – połączenie ul. Księżnej Jolanty (od ul. Częstochowskiej) z ul. 
Budowlanych – Rozbudowa układu komunikacyjnego miasta” informuję, że podczas 
podjętych robót ziemnych, zalegające odpady stwierdzono na terenie niżej wymienionych 
działkach:

- działka nr 7/3 o pw. 595 m2 w obrębie 093 Rypinek, Kw nr KZ1A/00081081/0 (nabycie na 
rzecz Miasta Kalisza nastąpiło od osób fizycznych aktem notarialnym  w 2012 r.)
- działka nr 3/3 o pow. 334 m2 w obrębie 0114 Rypinek, Kw nr KZ1A/00015142/3 (nabycie na
rzecz Miasta Kalisza nastąpiło nieodpłatnie z mocy prawa w drodze komunalizacji na 
podstawie decyzji Wojewody Wielkopolskiego z 2006 r),
- działka nr 1/2 o pow. 1084 m2 oraz działka nr 1/3 o pow. 1926 m2 w obrębie 0114 Rypinek, 
Kw nr KZ1A/00011081/9 (zostały przejęte na rzecz Miasta Kalisz od osoby fizycznej z mocy 
prawa na podstawie decyzji Prezydenta Miasta Kalisza nr 3/22 
z dnia 14.11.2022 r. znak WBUA.6740.02.0003.2021 o zezwoleniu na realizację inwestycji 
drogowej, polegającej na budowie połączenia  ul. Księżnej Jolanty 
z ul. Budowlanych w Kaliszu(decyzja ZRID).

W stosunku do działek nr 1/2 i nr 1/3 postępowanie odszkodowawcze jest w toku.

Z wyrazami szacunku
                                                                                        Prezydent Miasta Kalisza

/…/
Krystian Kinastowski

W załączeniu:
1. Kopie map zawierające oznaczenia działek na których ujawniono śmieci wraz z 

przebiegiem planowanej drogi,
2. Kopia pisma skierowanego do projektanta ze strony Zarządu Dróg Miejskich.













Kalisz, 26.01.2024roku 

Magdalena Walczak 

Radna Rady Miasta Kalisza 

Sz. P. 

Krystian Kinastowski 

Prezydent Miasta Kalisza 

INTERPELACJA 

Zgodnie z §27 Statutu Miasta Kalisza składam interpelację w związaną realizacją  

projektu pod nazwą „Budowa nowej drogi w Kaliszu – połączenie ul. Ks. Jolanty (od ul. 

Częstochowskiej) z ul. Budowlanych - Rozbudowa układu komunikacyjnego miasta” i 

ujawnionym w toku jego realizacji nielegalnym wysypiskiem śmieci. . 

Biorąc pod uwagę otrzymaną przez mnie od Pana Prezydenta odpowiedź na 

interpelację z dnia 3.01.2024r. w powyższej sprawie i wyrażane na sesji Rady Miasta Kalisza 

w dniu 25.01.2024r. obawy o możliwość ujawnienia danych – imienia i nazwiska , 

poprzednich właścicieli działek , na których ujawniono nielegalne wysypisko śmieci, 

uprzejmie proszę o  

- podanie numerów ewidencyjnych wszystkich działek, na których ujawniono śmieci   

i odpowiadających im numerów ksiąg wieczystych ( oddzielnie dla każdej z tych działek 

odpowiadający jej numer księgi wieczystej)  

- przesłanie mapki zawierającej oznaczenie działek, na których ujawniono śmieci i 

przebieg planowanej drogi.  

  Uprzejmie proszę również o przekazanie kopi korespondencji skierowanej do 

projektanta drogi ze strony Zarządu Dróg Miejskich w Kaliszu w związku z tą sprawą ( 

oczywiście w miarę potrzeby ze zanonimizowanymi danymi osobowymi).   

 

Z wyrazami szacunku 

Magdalena Walczak 

Radna Rady Miasta Kalisza 

 



ZPA 003.2.2024                       Kalisz, 17.01.2024 r.

Pani    
Magdalena Walczak
Radna Rady Miasta Kalisza 

Szanowna Pani Radna,

w odpowiedzi na interpelację w sprawie związanej z realizacją projektu pod nazwą 
„Budowa nowej drogi w Kaliszu – połączenie ul. Ks. Jolanty (od ul. Częstochowskiej)
z ul. Budowlanych – Rozbudowa układu komunikacyjnego miasta” i ujawnionym w toku 
jego realizacji wysypiskiem śmieci informuję, że do tej pory stwierdzone zostały wysypiska 
śmieci na odcinkach wykonanych robót ziemnych. Na obecnym etapie nie posiadamy 
wiedzy o istnieniu innych miejsc zalegania śmieci poza stwierdzonymi. Przeprowadzone
w ramach opracowanej dokumentacji technicznej badania podłoża gruntowego nie 
wykazały stwierdzonych w trakcie realizacji robót wysypisk śmieci. 

W miejscach, gdzie wykonano już częściowo konstrukcję nawierzchni, wprowadzono 
rozwiązania zapewniające właściwą nośność podłoża, a tym samym trwałość drogi. 
Oczekujemy jeszcze na pilne przedłożenie przez projektanta rozwiązania, które zapewni 
odpowiednią nośność podłoża i trwałość nawierzchni drogi na odcinku przebiegającym 
wzdłuż istniejącej ul. Ks. Jolanty.

Inwestycja, w szczególności w zakresie jej przebiegu, realizowana jest w korytarzu 
ustalonym obowiązującym Miejscowym Planem Zagospodarowania Przestrzennego 
„Regionalnej Strefy Gospodarczej – Rypinek”, a także na podstawie wydanej w oparciu
o Specustawę drogową decyzji zezwalającej na realizację inwestycji drogowej (ZRID).
W związku z tym, a także z uwagi na znaczny zakres wykonanych już robót, nie jest brana 
pod uwagę zmiana przebiegu budowanej drogi.

Zaleganie śmieci stwierdzono na dwóch działkach stanowiących własność Miasta Kalisza 
(jedna działka została nabyta w 2006 r. w drodze komunalizacji, druga w 2012 r. od osób 
fizycznych z przeznaczeniem pod układ komunikacyjny), a także na działkach 
stanowiących własność osoby fizycznej przejętych na rzecz Miasta Kalisza na podstawie 
Decyzji nr 3/22 z dnia 14.11.2022 r. o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej (ZRID).

Wszelkie kwestie związane z roszczeniami wobec właścicieli przejętych nieruchomości 
wymagają w pierwszej kolejności wszechstronnej analizy prawnej. Kwestia roszczeń 
wobec właścicieli i odzyskanie środków pieniężnych wydatkowanych na usunięcie
i utylizację ujawnionych odpadów stanowi odrębne zagadnienie od odszkodowań
za przejęte działki. Fakt zalegania śmieci na dzień przejęcia nieruchomości może mieć 



istotny wpływ na wartość tych nieruchomości w prowadzonych postępowaniach 
administracyjnych o ustalenie odszkodowania z tytułu ich przejęcia.  Za działki, przejęte 
na podstawie decyzji ZRID, na których zalegały odpady, odszkodowania jeszcze nie 
zostały wypłacone.

Z poważaniem
w z. Prezydenta Miasta Kalisza

/…/
Grzegorz Kulawinek

Wiceprezydent Miasta Kalisza



Kalisz, 3.01.2024roku 

Magdalena Walczak 

Radna Rady Miasta Kalisza 

Sz. P. 

Krystian Kinastowski 

Prezydent Miasta Kalisza 

INTERPELACJA 

Zgodnie z §27 Statutu Miasta Kalisza składam interpelację w związaną realizacją  

projektu pod nazwą „Budowa nowej drogi w Kaliszu – połączenie ul. Ks. Jolanty (od ul. 

Częstochowskiej) z ul. Budowlanych - Rozbudowa układu komunikacyjnego miasta” i 

ujawnionym w toku jego realizacji nielegalnym wysypiskiem śmieci. . 

Interpelację w tej sprawie składał już radny Eskan Darwich. Po zapoznaniu się z 

przesłaną odpowiedzią na interpelację radnego, pojawiły się kwestie wymagające 

dodatkowego wyjaśnienia. Dotyczy to przede wszystkim dalszej realizacji projektu pod 

nazwą „Budowa nowej drogi w Kaliszu – połączenie ul. Ks. Jolanty (od ul. Częstochowskiej) 

z ul. Budowlanych - Rozbudowa układu komunikacyjnego miasta” . 

W pierwszej kolejności uprzejmie proszę o przekazanie informacji, czy śmieci, które 

zostały dotychczas ujawnione to już wszystkie śmieci, które znajdują się na trasie przebiegu 

inwestycji, czy na pozostałych działkach nie występuje podobny problem ? Czy w tym 

zakresie przeprowadzono jakieś badania gruntu ?  Uprzejmie również proszę o wskazanie czy 

budowa drogi na działkach, na których ujawniono śmieci , nie zagraża ewentualnym 

zapadaniem się budowanej drogi ? Czy przeprowadzono w tym zakresie ekspertyzy gruntu na 

trasie przebiegu planowanej drogi? Czy brane jest pod uwagę przygotowanie projektu 

zamiennego/zastępczego w odniesieniu do pierwotnego projektu przebiegu drogi ? 

Powyższe pytania nasuwają w związku z przekazaną przez Pana Prezydenta 

informacją, iż mimo, że ujawnione śmieci pochodziły z lat 80-tych , dotychczas Miasto Kalisz 

nie miało żadnej wiedzy w tym temacie i ujawniono je dopiero w trakcie budowy. 

Uprzejmie proszę również o wskazanie czyją własnością były działki, na których 

ujawniono śmieci przed ich wywłaszczeniem na potrzeby realizacji inwestycji, czyli zanim 

stały się własnością Miasta Kalisza. Czy w związku z poniesieniem przez Miast Kalisz 

ogromnych kosztów ich utylizacji Miasto Kalisz zamierza kierować jakieś roszczenia 

względem poprzedniego właściciela, który przez kilkadziesiąt lat nie zgłosił w żadnym 

urzędzie zalegania tak ogromnej ilości śmieci?  

 Powyższe kwestie są istotne przede wszystkim z powodu bezpieczeństwa 

realizowanej inwestycji i mogących się pojawić ewentualnie dalszych kosztów związanych z 

faktem ujawniania kolejnych śmieci lub zmianą projektu przebiegu planowanej drogi.  

 

Z wyrazami szacunku 

Magdalena Walczak 

Radna Rady Miasta Kalisza 

 


